

Referat af Torvegruppemøde den 30. april 2026

Deltagere: Gitte Krogh Andersen, Jette Philipsen, Sia Boesen, Ruth Plovgaard, Øystein Leonardsen (KTF), Maja Bidstrup (KTF), Jonas Trolle, Johannes Müller, Bjørn Henriksen, Nina Lisfeldt. Sekretariatet: Mette Rathdach.

Afbud: Jens Eskildsen, Lars Josephsen, Katinka Haxthausen.

Dagsorden

- 0) Valg af mødeleder og referent
- 1) Nyt lokaludvalg – nye arbejdsgrupper?
- 2) Lokaludvalgets beslutning vedr. visionsoplæg om torvegruppe
- 3) Dialog med Hans Peter Hagens om leverance af vision og tegninger
- 4) Planlægning af en torvedag – evt. i samarbejde med torvenetværket – jf. indstillingen ovenfor
- 5) Er der ønske om øvrig borgerinddragelse og analyse arbejde med udgangspunkt i visionsoplægget?
- 6) Henvendelse for borgere
- 7) Evt.: Gitte har søgt agtindsigt hos politiet

Referat

1. Valg af mødeleder og referent

- Jette Philipsen blev valgt som mødeleder og Mette Rathdach som referent.

2. Nyt lokaludvalg – nye arbejdsgrupper?

Lokaludvalget skal drøfte, hvilke arbejdsgrupper udvalget vil have på deres første lokaludvalgsmøde. Det kan have betydning for torvegruppen. Vi vender, hvad der blev besluttet og de praktiske ting vedr. arbejdsgruppen.

Beslutning:

- Nina er valgt som tovholder og afløser Ruth Plovgaard
- Mailadresse-delning → mails sendes ikke bcc. Nytilkomne arbejdsgruppemedlemmer skal huske at bekræfte, at de er ok med det.
- Mødekadence: Vi mødes hver 6 uge, 2 timer afsættes, men vi tilstræber 1,5 time varighed for møderne.
- Torvegruppen får sekretariatsbistand af Mette Rathdach

3. Lokaludvalgets beslutning vedr. visionsoplæg om torvegruppe

Vi drøfter, hvad der blev besluttet på lokaludvalgsmødet vedr. indstillingen om et visionsoplæg. Se indstillingen her: [Visionsoplæg for Christianshavns Torv | Københavns Kommune](#)

Beslutning: Lokaludvalgets beslutning blev godkendte indstillingen og der er blevet afsat midler til udarbejdelse af visuelt visionsoplæg og midler til afvikling af en torvedag. I alt 35.000 kroner.

Det blev bemærket, at det *ikke* fremgik af indstillingen, at enkelte medlemmer af arbejdsgruppen ikke bakkede op om ideen med visionsoplægget.

4. Dialog med Hans Peter Hagens om leverance af vision og tegninger

Hvordan skal vi bære os ad med at komme i gang med arbejdet? Hvem skal stå for dialogen foruden Jette og Nina?

Beslutning: Der var en længere drøftelse, som endte med beslutningen om, at der skal udarbejdes en kontrakt med Hans Peter Hagens (HPH). Jette, Nina og Bjørn vil stå for denne i samarbejde med sekretariatet. Når et udkast til en kontrakt er klar, vil de gå i dialog med Hans Peter Hagens og afstemme forventningen om leverancen mv.

- ➔ Kontraktudkastet skal være klar i den kommende uge – dvs. uge 19.
- ➔ Bjørn orienterer Hans Peter Hagens om lokaludvalgets beslutning umiddelbart efter arbejdsgruppemøde (30. april).

Arbejdsgruppen drøftede desuden, hvad der med fordel kan indgå i kontrakten og samarbejdet med HPH. Det noteres herunder i stikord – og Bjørn, Nina og Jette tager notits heraf, når de færdiggør kontrakten og aftaler det nærmere samarbejde med Hans Peter Hagens:

- Procesafstemning – arbejdsgruppens mulighed for midtvejsmøde og feedback?
- Hvad står vi med om 6 uger og hvordan leveres der til lokaludvalget?
- Afsættet for leverancen er torvehandel, men skal dette konkretiseres/afgrænses yderligere af arbejdsgruppen? Hvordan?
- Ønskes der flere tegninger af de rummelige disponeringsmuligheder?
- Skal der arbejdes med zoneinddeling fx med et børneområde, "drukområde", caféområde, cykelparkeringsområde?
- Hvilke scenarier/udfordringer skal der rettes et særligt fokus på? (Kanallivet på Christianshavn, erhvervslivet, afskærmning fra trafikken på Torvegade mv.)
- Skal der tænkes i etape-udvikling af torvet
- Ambitionsniveau – hvor præcist et oplæg er det eller er der tale om skitser?
- Hvordan kan der arbejdes med tegninger så ledes at de kan bruges som dialogværktøj?

HPH skal have et vidensgrundlag at arbejde ud fra. Sekretariatet vil samle relevante dokumenter, dvs. analyser mv. som kan overleveres.

5. Planlægning af en torvedag – evt. i samarbejde med torvenetværket – jf. indstillingen på lokaludvalgsmødet om visionsoplæg mv.

Hvad skal der ske på en sådan dag og hvem vil stå for planlægningen?

Beslutning: Lokaludvalget har afsat 5.000 kroner til afvikling af en torvedag. Arbejdsgruppen besluttede at den skal finde sted **lørdag den 20. juni kl. 8-17**. Øystein, Bjørn, Jette, Sia, Jonas, Nina meldte sig til at planlægge dagen. Det forventes, at Torvenetværket vil indgå planlægning og afvikling af dagen.

Torvedagen kan fx indeholde følgende elementer:

- Fremvisning af visionsoplægget og dialog med borgerne (lokaludvalget og torvegruppen)
- Ideer til debatplancher: Bevægemønstre, typer handelsliv, ønsker til opholdsmuligheder, det der ikke er tænkt på...
- Debat med politikere og workshop med handelsdrivende
- Markedsboder med madaktører

Sekretariatet kan udarbejde en arrangementstilladelse, når rammerne for dagen er skitseret. Det blev foreslået, at der udarbejdes en invitation til en torvedag som et greb for at blive klogere på, hvad dagen skal indeholde.

Sekretariatet tager fat i "markedsdagsgruppen" og aftaler et planlægningsmøde.

6. Er der ønske om øvrig borgerinddragelse og analyse arbejde med udgangspunkt i visionsoplægget?

- Se evt. kommentarer fra FB 2025 vedr. torvet
- Se evt. undersøgelsen fra borgerpanelsundersøgelsen nov./dec. 2025

Beslutning: Der foreligger allerede en del analysemateriale om torvet. Fremfor at sætte gang i nye undersøgelser, bør der tages udgangspunkt i det eksisterende materiale. Sekretariatet samler det og det vil også være dette HPH kan få tilsendt. Det drejer sig om:

- Sikker Bys tryghedsundersøgelse og KTFs oplæg om torvet til lokaludvalget v. Øystein Leonardsens oplæg
- Lokaludvalgets dialog med bydelen: Facebook bemærkninger vedr. torvehandel, samt undersøgelsen "At bo på Christianshavn".

7. Henvendelse for borgere

Lokaludvalget har fået to borgerhenvendelser vedr. Christianshavns Torv om belægning af brosten og om muligheden for alkoholforbud – se henvendelserne her: [Henvendelser til lokaludvalget, april 2026 | Københavns Kommune](#)

Beslutning: Punktet blev udskudt til næste møde (mødet var gået over tid)

8. Evt.: Aktindsigt hos politiet

Gitte har søgt aktindsigt hos politiet om anmeldelser af hændelser på Christianshavns Torv.

Beslutning: Punktet blev udskudt til næste møde (mødet var gået over tid)

9. Tirsdag den 19. maj - 17-19.